
 
 

 
 

SSIF Årsmøde i Kajakklubben 2025 

 

Pkt. 1 
Valg af dirigent 

Irene er valgt 

Pkt. 2 
Valg af referent 

Kristina er valgt 

Pkt. 3 
Formandsberetning 

Per beretter: 
Det har været et sjovt år, hvor der er sket mange ting.  
Vejret har gjort at der ikke er blevet roet nær så meget som 
tidligere.  
Derudover har udvidelsen med en tilstødende container taget 
på kræfterne fra nogle af medlemmerne, men også givet en 
masse fornyet energi og samarbejde.  
 
Budgettet for udvidelsen har holdt rigtigt fint, der mangler kun 
en enkelt postering fra kommunen.  
 
Der har været 3 klubture. 
Der er blevet roet 7549 km. i sommerperioden. Og 1165 km. i 
vinterperioden. I alt er det blevet til 8614 roede km. Sidste år 
roede vi totalt 10085 km. De færre antal roede km. afspejler 
nok at der er lidt færre medlemmer i år.    
 
Med den nye udvidelse er der nu 11 ledige pladser til kajakker, 
når alle klubkajakker er kommet ind.   
 
Containerne får nye låse omkring standerhejsning, så de lever 
op til forsikringskravene. Alle medlemmer skal have en nøgle. 
De medlemmer, som allerede har en nøgle, kan få den 
ombyttet kvit og frit til en ny. Køb af nøgle koster 100 kr.  
 
Kajakafdelingen er officielt overgået fra SSIF til Fonden 
Multihuset. I praksis har det ingen betydning i hverdagen. Den 
store fordel for klubben er at vi kan stabilisere økonomien, 
fordi Fonden står for den økonomiske side af vedligehold af 
alle bygningerne, så vi kan koncentrere os om den daglige drift 
og “hverdagsøkonomien”.  
 
Toiletforholdene er endnu ikke på plads. Vi har tidligere fået at 
vide at hotellets toilet er offentligt og skal være tilgængeligt for 



 
 

 
 

alle. Men det er ofte aflåst og vi skal ind på hotellet og spørge 
for at få lov til at låne det. De er dog flinke til at sige ja.  
Vi har undersøgt om der kan sættes en toiletvogn op, men 
indtil videre er der afslag fra kommunen. 
 
Vi har fået en tilkendegivelse fra Silkeborg Sejsklub om, hvis 
der er problemer med at få kajakkerne i fra broen ved 
oversvømmelser, må vi komme hen til dem og sætte 
kajakkerne i vandet.  
 

Pkt. 4 
Regnskab/budget 
 

Der er kommet mindre ind i kontingent i år pga. færre 
medlemmer og færre tilmeldte på introkursus.  
Til gengæld har vi heller ikke så mange faste udgifter.  
De direkte omkostninger er en stor post pga. indkøb af ny 
klubkajak, men beløbet bliver dækket af midler fra Nordea 
Fonden.  
Uddannelse og kurser dækker Kents kursus for at kunne 
undervise på introholdet sammen med Michael.  
Foreningsbidrag er en fast post. 
Vi har et årsoverskud på 24.000 kr. fordi vores udgifter i 
regnskabsåret har været meget lave.  
Budgettet for det kommende år bliver nogenlunde det samme 
som i år. 
 
Spørgsmål: “Hvad er formålet med de nye klubkajakker?” 
Svend svarer: at højne niveauet for klubkajakker, så vi bedre 
kan få og fastholde nye medlemmer.  
 
Generel dialog: Er det for høj en pris for klubben at betale for 
at fastholde nye medlemmer? Der er ingen udgift forbundet 
med det, da alt er sponsoreret. Er de sikre nok for nye 
medlemmer? De er mere levende end de klubkajakker vi 
generelt har rådet over, men sikkerheden er helt i orden. Det 
kan være nemmere at prøve de forskellige kajaktyper af på 
introkursus og lære at håndtere kajakkerne via teknik, fordi der 
ikke er ror på. Den bedste sikkerhed er at vide hvilken 
kajaktype, man er mest tilpas med og klubben råder og flere 
forskellige typer nu.  
Hvor meget bliver de nye kajakker brugt? De nye bliver brugt 
mere end de gamle ud fra bookingsystemet.  
Er behovet der? Der er flere som gerne vil have en forening, 
hvor der er gode kajakker og udstyr og de nye kajakker er 
eftertragtede. De er gode for både helt nye roere og erfarne 



 
 

 
 

roere. Der er ikke særlig stor prisforskel på at være medlem 
med egen kajak og med klubkajak. 
 

Pkt. 5 
Fastsættelse af 
kontingent 
 

Bestyrelsen foreslår at bibeholde kontingent et år endnu og 
derefter se om det skal sættes op eller ned.  
Det bliver vedtaget.  

Pkt. 6 
Evaluering af 
introkursus 
 

Michael beretter: Det er Kent og Michael, der har kørt kurset i 
år. Det var ikke fuldt booket i år med 7 tilmeldte, hvoraf 4 
endte med at gennemføre kurset.  
Generel dialog om hvordan vi fastholder de nye medlemmer 
og hvilke faktorer der giver frafald: Børnefamilier og en travl 
hverdag. Eftervirkninger af corona. Padelboard er blevet en 
konkurrent. Det kan være mere tidskrævende end andre 
sportsgrene. Silkeborg kajakklub har også nedgang. Vi 
mangler faciliteter hvor vi kan klæde om, komme på toilet. 
 
Forslag: arrangement hvor man kan komme og prøve - åbent 
hus. Lave mere opfølgning for dem, som har taget kurset for at 
få dem integreret i klublivet. Forslag: halv eller gratis 
kontingent året efter for intromedlemmer. Lav 
opmærksomhed, der hvor folk er – eks. Ved Brugsen en lørdag 
formiddag. Der sker for lidt i klubben – ex. “ringroning” eller 
andet sjovt. Reklamere på skærmene i multihuset (gør vi 
allerede). Fællesarrangement med de nye roere inden 
introkurset stopper. Synlighed i Foreningsnyt (alle er velkomne 
til at skrive, så står bestyrelsen gerne for at få det i 
Foreningsbladet). Socialt arrangement for at fejre at introerne 
er bestået. Der kan gives et diplom på gennemførsel af kurset. 
 

Pkt. 7 
Evaluering af ture og 
arrangementer 

8 har i gennemsnit været tilmeldt turene. Der mangler generelt 
tilslutning til de arrangerede ture. Forslag: at der er nye som 
arrangerer og at vi ikke har for store forventninger, så det ikke 
behøver at være heldagsarrangementer. Vejret er en faktor, 
som påvirker tilslutningen. 
Bestyrelsen foreslår at årets kommende ture er gratis for alle 
medlemmerne. Kørsel bliver dækket til dem, som lægger bil 
til.  
Bestyrelsen opfordrer til at der laves festlige arrangementer og 
klubben dækker gerne økonomisk.  
Opfordring til at bruge grillen og terrassen. 



 
 

 
 

Forslag fra bestyrelsen: at gøre introkurset billigere. Flere 
medlemmer siger at det er billigt at blive medlem her i forhold 
til andre steder, ex. Silkeborg Kajakklub.  
Forslag fra medlemmer: at vi kan tilbyde IPP2. For at kunne det 
skal instruktørerne være uddannet gennem kajakforbundet og 
ikke ‘blot’ DGI. 
 

Pkt. 8 
Indkomne forslag 
Fra Birgit V. og fra 
Finn 
 

Birgit V: Hvordan praktiserer vi vores sikkerhedsregler i 
virkeligheden, herunder årlige redningsøvelser/store badedag, 
hvor der er grin og sjov.  
Der har ikke været store badedag i år. Den var ved en fejl røget 
ud af arrangementskalenderen. Det kommer på igen denne 
sæson.  
Sikkerhedsreglerne og vedtægterne kolliderer i forhold til om vi 
skal kræve at alle medlemmer deltager i redningsøvelser. 
Redningsøvelser i svømmehallen kan ikke ligestilles med 
redningsøvelser på vandet. Men det er altid godt at træne det i 
trygge omgivelser og klart, varmt vand.  
Der bliver snakket om, at det skal forventes at alle laver deres 
redningsøvelser, som minimum i svømmehallen.  
Det er alles ansvar at vi som medlemmer forholder os til 
sikkerhedsreglementet, så vi passer på os selv og hinanden.  
Førstehjælp på søen kan tilbydes til medlemmer og der er 
stemning for at gå videre med det, så vi ved at vi har gjort hvad 
vi kan for at passe så godt på hinanden, som muligt. 
Vi forsøger at lege med bjergning til redningsøvelser. 
 
Finn 
“For at undgå en lignende situation, som den vi er i nu, vil jeg 
foreslå at der er 5 i bestyrelsen; 1 formand og 4 
bestyrelsesmedlemmer + 1. suppleant og 2. suppleant.” 
Vi slår forslaget sammen med pkt. 9. 
 

PAUSE  
Pkt. 9 
Ændring af 
vedtægter 

En vedtægtsændring kræver 2/3 af alle fremmødte stemmer. 
Der stemmes om Finns forslag, det får 16 stemmer. Forslaget 
er ikke vedtaget.  
Der stemmes om bestyrelsens forslag, det får 12 stemmer. 
Forslaget er ikke vedtaget. 
 

Pkt. 10 
Valg af tillidsposter 

Sikkerhedsudvalg. Der er ikke vedtaget et sikkerhedsudvalg. 
Vi tager det op igen ved behov. 



 
 

 
 

 Festudvalg, grill, hygge. Birgit V., Ketty, Torben og Birgit H. vil 
gerne være i et festudvalg 
Plads, kajakmand/kvinde. Pt. Birgit H, Finn, Kent er i udvalget 
igen. 
Sponsorudvalg. Der er ikke vedtaget et sponsorudvalg.  
Turudvalg. Der er ikke vedtaget et turudvalg. 
 

Pkt. 11 
Valg til bestyrelsen 

Per og Svend er på valg og genopstiller.  
Marius og Kristina er ikke på valg, men træder ud af 
bestyrelsen. 
Per foreslår at blive stemt ind som formand for 1 år, så det 
passer med Marius’ formandsperiode.  
Per vælges ind for 1 år. 
Svend vælges ind for 2 år.  
Hans Lauridsen, vælges for 2 år 
Torben Mikkelsen vælges for 1 år 
 

Pkt. 12 
Evt. 

Broen er oversvømmet og der efterspørges at en løsning 
prioriteres, så vinterroerne kan komme godt ind og ud af 
kajakken.  
Kristian, Ole og John melder sig til at hjælpe med at reparere 
broen.   
Per spørger om hjælp til indretning af container, Lars, Kent og 
Torben Mikkelsen melder sig. 
 

 

 

 


